
Årsmøde den 16. marts 2011 i Nordfyns Hjortelaug. 

 
Den frivillige fredning fortsætter i Nordfyns kommune. Det blev besluttet på årsmødet onsdag aften 

i kantinen Bogense Skole, hvor 78 personer var mødt op. Alle støttede op om den forvaltningsplan, 

som blev fremlagt og dermed godkendt. En langsigtet plan skal udarbejdes og fremlægges på næste 

årsmøde. 

 

Formanden nævnte i sin beretning, at der havde været forskellige udfordringer rundt i området. Der 

opfordres igen til, at man sætter el hegn op i god tid inden brunstperioden, da forsøg viser, at det 

hjælper.  

 

Der blev også rettet en stor tak til alle for den støtte og opbakning, som der udvises. Bestanden 

vokser pænt.  Der skønnes ved den sidste tælling, at der er en bestand på ca. 250 dyr, som er fordelt 

rundt i området. Der står stadig mange hjorte på Gyldensten, men de er dog begyndt at trække ud, 

hvor der er sat dåer ud.  

 

Styregruppen skulle  suppleres op, da der i årets løb var fratrådt et  medlem. Ind kom Per Bo 

Sørensen. Samtidigt har vi udvidet med to jagtforeninger som sidder med som observatører.    

Udsætningsplanen  slutter den 1. maj 2011, hvor vi så også har fået udsat et pænt antal dåer rundt i 

området. Dermed vil fundamentet for den videre forvaltning være til stede. 

 

Jens Peter Johansen Sydvestfyns Hjortelaug fortalte lidt om, hvor langt de er med deres forvaltning.  

Her har man besluttet at skyde spidshjorte i denne jagt sæson. Der må skydes fra 1.sep. til 15.sep.  

og hele januar måned.. De skønner deres totale bestand til at være på ca.600 dyr. 

 

Lars Erlandsen Brun fortalte om dåvildts biologi og vigtigheden af, at der skal være store hjorte i 

bestanden og opfordrede ligeledes til at støtte op om den frivillige forvaltning. 

 

Formand Hans Kr. Nielsen, Hjortegruppen Fyn fortalt, at der snart er Hjortelaug rundt på hele Fyn. 

Dejligt med den store opbakning til fortsat at udvikle dåvildt bestanden på hele Fyn. 

 

 

Mvh. 

 

Formand Hans Kr Nielsen 


